
VYDÁVÁ OBEC KOBEŘICE číslo 1/2021                                                 Leden 2021

 

www.koberice.cz1

dovolte mi, abych Vás pozdravil a 
popřál Vám mnoho štěstí, zdraví 
a Božího požehnání do nového roku 
2021. 

Vážení spoluobčané, 

V listopadu bylo předáno do provozu 
zrenovované dětské hřiště a přírodní 
zahrada v areálu MŠ Slezská, kde 
byly osazeny nové hrací prvky z akátu 
a edukační prvky; dále také lavičky, 
houpačky, prolézací věže, ohniště 
atd. Z celkových nákladů 2,23 mil. Kč 
jsme získali dotaci ze Státního fondu 
životního prostředí ČR ve výši 
472 tis. Kč.

Další dotací, kterou jsme získali, je 
dotace ve výši 7,38 mil. Kč na 
rekonstrukci budovy bývalého OÚ. 

Na  p o dz im by la  zrea l izována 
kompletní  výměna veřejného 
osvětlení v obci. Vyměněna byla 
stávající svítidla za nová LEDková. 
Celá výměna nás stála asi 3 mil. Kč a 
polovina z toho byla pokrytá dotací z 
p ro g ra m u  E fe k t  M i n i s te rs t v a 
průmyslu a obchodu. Nová světla jsou 
oproti původním značně úspornější, 
resp. měla by ušetřit 70% el. energie. 
Krom toho by měla redukovat i tzv. 
světelný smog.

V listopadu jsme dále získali dotaci na 
nástavbu a přístavbu kotelny ZŠ, 
kde vznikne nová multimediální 
učebna, a tato poslední neupravená 
část naší školy získá zcela nový 
vzhled. Bude přistavěno celé jedno 
patro včetně nového schodiště. 
Celkové náklady na tuto akci budou 
činit cca 16,13 mil. Kč a 90% z nich, tj. 
více než 14,5 mil. Kč,bude pokryto 
dotací z Integrovaného regionálního 
operačního programu Ministerstva 
pro místní rozvoj. Stavět se začne už 
nyní v lednu a vše by mělo být 
dokončeno nejpozději do srpna 
tohoto roku.

Slovo starosty….

Loňský rok byl zcela nestandardní, 
nastaly změny, které si do té doby asi 
nikdo z nás neuměl představit. 
Musíme se s nimi však naučit žít a 
překonat je tak, abychom se mohli 
vrátit do našeho běžného způsobu 
života. Je třeba nepodléhat špatným 
zprávám, ale těšit se z toho, co máme 
kolem sebe - z rodiny, přátel, dětí, 
vnoučat.

Pojďme si teď zrekapitulovat loňský 
rok.

V lednu a únoru probíhaly v našem 
Obecním domě společenské události, 
které se těšily velkému zájmu 
veřejnosti. Plesy, z nichž největší byl 
ten obecní, ale také kino pro děti a 
divadelní představení. Na jaře jsme 

dostavěli komerční prostor 
v suterénu Obecního domu 
na restauraci, která zahájila 
provoz v červnu. Tímto byla 
dokončena celá dostavba 
Obecního domu. Nyní tato 
stavba slouží nám všem, a 
toto místo tvoří to pravé 
centrum obce. Mám milou 
povinnost vám sdělit, že 
stavba Obecního domu 
získala hlavní cenu J.M.Olbricha za 
architekturu, udělenou odbornou 
porotou. Toto je vyznamenání pro 
architekta této stavby i pro nás a 
celou naši obec.
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Spolu s tělocvičnou se také projektuje 
odkanalizování posledních částí 
obce na naši ČOV. Jedná se zejména o 
lokal ity  Chaloupky,  Vrbová a 
Osmilány. V současné chvíli se 
povoluje tato kanalizace v rámci tzv. 
územního řízení a v tomto roce 
budou pokračovat další stupně 
p r o j e k t o v é  d o k u m e n t a c e  a 
povolování  stavby tak,  aby se 
nejpozději v příštím roce mohla 

zahájit fyzická realizace.

Loňský rok se krom investic nesl také 
v duchu příprav projektů, které nás 
čekají nejen v blízké budoucnosti, ale 
i v tomto roce. Krom akcí, které jsem 
již zmínil, se velmi intenzivně řeší 
příprava výstavby sportovní haly 
–tělocvičny při ZŠ. V současné době 
se řeší stavební povolení na tuto 
stavbu a dokončení projektu pro 
realizaci stavby. I zde se budeme 
snažit  z ískat  dotaci .  Zahájení 
výstavby by tak mohlo být někdy 
v půli tohoto roku.

Rovněž v plném proudu je i příprava 
projektu na rekonstrukci staré 
hasičské zbrojnice v centru obce na 
Muzeum Kobeřické historie, projekty 
na opravu chodníků na ul. Stiborské a 
v centru obce; zastupitelé také 
rozhodli i o studii rekonstrukce 
požární nádrže a okolí (Fotogra�e 
náhledu najdete na zadní straně 
n o v i n . )  a  o  d a l š í c h  m e n š í c h 
investičních akcích.
Jak vidíte, máme toho naplánováno 
celkem hodně, a určitě budeme chtít 
získat i další dotace pro naši obec. 
Přejme si všichni, abychom byli 
úspěšní a naše obec se rozvíjela ku 
prospěchu nás i našich dětí.

Připravujeme také lokalitu pro 
výstavbu nových rodinných domů 
za ul. Mírovou. I proto ji označujeme 
zatím jako Mírová II. V současné 
chvíli jednáme s vlastníky pozemků o 
budoucí podobě a tvaru pozemků pro 
výstavbu v rámci tzv. územní studie, v 
letošním roce bude následovat 
projektová příprava a samotná 
příprava území by měla  začít 
v příštím roce.

Celkové náklady na kompletní 
rekonstrukci této stavby očekáváme 
ve výši asi 22 mil. Kč a požádali jsme 
zde ještě o jednu dotaci ve výši asi 
2,2 mil. Kč. V této budově, kde bude 
přistavěn výtah a objekt tak bude 
zcela bezbariérový, budou umístěny 
sociální služby – denní stacionář 
včetně zázemí pro pečovatelky a 
skladu kompenzačních pomůcek, ale 
také prostory pro další komerční 
využití – kanceláře, nebo prostory 
sloužící jako zázemí pro naše spolky.

Z á r o v e ň  c h c i  p o d ě k o v a t 
zastupitelům a radním za rozvážné 
r o z h o d o v á n í  o  o b e c n í c h 
z á l e ž i to s te c h ,  v š e m  s p o l k ů m 
a komisím, jejich předsedům a lidem 
v nich za obětavou práci pro naši 
obec, zaměstnancům obce a všem 
lidem, kteří se snaží o rozvoj a dobré 
jméno našich Kobeřic. Obzvláště chci 
poděkovat lidem, kteří obci vyhověli 
při získávání důležitých pozemků a 
věcných břemen pro obec. Všem 
srdečně děkuji.

Rád bych ještě podotkl, že naše obec 
poskytuje bezúročné kotlíkové 
půjčky zájemcům, kteří získali či 
z í s k a j í  k o t l í k o v o u  d o t a c i  z 
Moravskoslezského kraje. Pokud 
o této výhodné bezúročné půjčce 
uvažujete, neváhejte a přijďte si na 
Obecní úřad pro informace, případně 

se nahlásit. Je to výhodné pro Vás i 
naši obec.
Na závěr bych chtěl poděkovat všem, 
kteří nám pomohli zvládnout první 
i druhou vlnu pandemie, a bez jejichž 
pomoci bychom nemohli zajistit 
distribuci roušek a dezinfekce 
zdarma do každé domácnosti , 
prodejny a lékařské ordinace v 
Kobeřicích. Jedná se zejména o �rmy 
FAMOS Jany Harazimové, TEXTIL 
Kobeřice Anny Ruskové, Lékárna u 
Zlaté rybky Heleny Nohálové, Teva 
Czech Industries s.r.o., Komárov, 
TRISOL farm s.r.o. Pavla Bezděka z 
Bolatic, MELANZANA, a.s., Bolatice. 

Vážení přátelé, dovolte mi, abych vám 
do tohoto roku popřál pevné zdraví, 
životní pohodu, optimismus, hodně 
sil, lásky a všeho, co je na životě tak 
krásného.
Mějte se dobře a buďte zdrávi.

Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce 

Zprávy z obce

ź SDH za výjezdy k mimořádným 

Poděkování spoluobčanům, 
spolkům, podnikatelům a 
organizacím
Přesto, že rok 2020 ovlivnil život nás 
všech, dovolte nám touto cestou 
poděkovat všem, kteří byli různými 
způsoby nápomocni v naší práci, kteří 
neváhali a přiložili ruku k dílu:

Děkujeme všem spoluobčanům
ź za hlášení poruch na obecním 

majetku (rozhlas,  osvětlení, 
kanalizace apod.),

ź z a  ú d r ž b u  z e l e n ě  v 
předzahrádkách a na veřejném 

prostranství, 

Dále děkujeme
ź l é k a ř ů m ,  z d r a v o t n í k ů m  a 

zaměstnancům sociálních služeb 
za  je j i ch  ús i l í  př i  zv ládání 
pandemie,

ź za zametání, úklid chodníků a 
cest,

ź za třídění odpadů.



V prosinci 2020 rozhodlo zastupitelstvo 
obce o úpravě cen na rok 2021, vodného na 

320,90 Kč/m  (vč. DPH) a stočného na 39,05 
3Kč/m  (vč. DPH), v součtu se tak jedná 

o částku 59,95 Kč (vč. DPH) za přivedení a 
3odvedení  jednoho m  vody do a  z 

domácnosti. U stočného se tak jedná 
o zvýšení jednotkové ceny po 5-ti letech, 
kdy se posledních 5 let cenu dařilo udržet 

3na částce 36,80 Kč/m . Ceny vodného a 
stočného se odvíjejí od skutečných nákladů 
na přivedení, odvedení a vyčištění vody, a 
také od nutnosti tvořit fond na obnovu a 
rozvoj našich sítí (vodovodu a kanalizace), 
jehož vytvoření vyplývá z požadavku 
zákona, ale i podmínek dotací, získaných v 
minulosti na naši vodohospodářskou 
infrastrukturu. Peníze z tohoto fondu 
budou čerpány také např. na rozšíření naší 
stokové sítě v lokalitách ulic Chaloupky, 
Javorová, Jasanová, Louky, Vrbová a 
Osmilány s dopojením na ČOV. Pro přehled 
níže uvádím grafy vývoje V a S v Kobeřicích, 
a také pro srovnání vývoj cen u největší 
vodárenské společnosti v našem kraji. 
Ze srovnání vyplývá, že v tomto roce jsme 
na cca 2/3 jejich kumulativní ceny.

Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce 

Vodné a stočné v roce 2021
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ź vedení ZŠ a jejím zaměstnancům 
za práci a aktivity v MŠ a ZŠ, za 

zvládnutí organizačních změn 
výuky v souvislosti se zavedením 
distanční výuky a zvelebování 
areálu školy,

událostem, pomoc při řešení 
poruch v obci a výpomoc při 
kulturních akcích, 

ź zahrádkářům za pomoc při 
údržbě obecní zeleně,

ź TJ Sokol za reprezentaci obce při 
sportovních kláních, uskutečněné 
brigády apod.,

ź myslivcům za péči o zvěř a zeleň a 
uskutečněné brigády,

ź klubu Seniorů a klubu ZTP za 
organizaci společných posezení, 

ź Čtyřlístku i MOTOTEAMu za 
organizování kulturních akcí pro 
děti i dospělé,

ź zaměstnankyním naší knihovny 
za aktivní práci se čtenáři i 
m l á d e ž í  a  o r g a n i z o v á n í 
zajímavých akcí,

Poděkování patří také všem, které 
jsme výše neuvedli a kteří se podíleli 
na organizaci akcí v obci. Rovněž 
děkujeme všem spoluobčanům za 

účast na akcích, pořádaných obcí 
i spolky, byť byl loňský rok v tomto 
směru ve srovnání s jinými roky 
výrazně odlišný.

Do roku 2021 Vám tímto přejeme 
hlavně zdraví, štěstí, rodinnou 
pohodu a Boží požehnání.

Ing. Lukáš Kubný, starosta obce 

Pavel Drastik, místostarosta obce

Za Vaši pomoc upřímně děkujeme!

ź všem složkám a jejich členům, 
kteří  se aktivně podílej í  na 
sportovním vyžití dětí a mládeže 
(SDH, Atletický oddíl, PONY klub, 
TJ Sokol, Čtyřlístek, atd.).  

Děkujeme také všem zaměstnancům 
OÚ a služeb za náročnou práci při 
všech opatřeních,  kterými byl 
uplynulý rok provázen.
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Změna organizace dopravy
12. prosince loňského roku došlo ke 
změně organizace dopravy na ulici 
Hlučínské, a to v místě vjezdu k 
Obecnímu domu. Nájezd k Obecnímu 
domu při příjezdu od lékárny je 
stanoven jako hlavní silnice a totéž i v 
opačném směru při výjezdu od 
Obecního domu. Příjezd od požární 

nádrže je stanoven jako vedlejší 
silnice s umístěním dopravní značky 
STOP. Tato změna organizace dopravy 
bude osazena po dobu cca 3 měsíců 
přechodným dopravním značením, 
upozorňujícím řidiče na tuto situaci. 
Ž á d á m e  o  o h l e d u p l n o s t  a 
respektování této změny. Děkujeme 
za pochopení.

Rozpis svozu komunálního odpadu na rok 2021
instalací nového dopravního značení, které v projektu SPÚ 
chybělo. Toto DZ bylo konzultováno a schváleno Policií ČR a 
splňuje všechny požadavky legislativy. Na základě toho 
upozorňujeme, že využívání této komunikace osobními 
automobily je zakázáno a bude také nyní Policií ČR 
kontrolováno. Žádáme proto všechny řidiče osobních 
automobilů, aby pro cestování na Svobodu a zpět využívali 
komunikace k tomu určené, tedy trasu Kobeřice – 
Štěpánkovice – Svoboda, a nikoli tuto polní cestu. Výjimky 
pro vjezd na tuto komunikaci mají vlastníci přilehlých 
pozemků a zemědělci na nich hospodařící.

Děkujeme.

Cyklotrasa Kobeřice – Svoboda

Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce

Cyklotrasa Kobeřice – Svoboda byla 
konečně od svého dokončení opatřena 
dopravním značením (DZ), které jí do této 
doby chybělo. Tato polní cesta, která byla 
realizována Státním pozemkovým úřadem 
(SPÚ) jako zpevněná (asfaltová) polní cesta 
pro pohyb zemědělské techniky, byla 
realizována pro pojezd zemědělských 
strojů s využitím výhyben a také pro 
konstrukční rychlost max. 30 km/h. 
K využití takovéto polní cesty pro cyklisty a 
chodce se toto řešení přímo nabízí. Tato 
komunikace nyní byla „zneužívána“ 
osobními vozidly, pro které nebyla 
n a v r ž e n a ,  a  k t e r é  z d e  j e z d i l y 
n e p ř i m ě ř e n ý m i  r y c h l o s t m i  ( š í ř k a 
i parametry nevyhovují požadavkům pro provoz osobních vozidel). Přitom docházelo k přímému ohrožování chodců 
i cyklistů, zejm. pak dětí. Z těchto důvodů a po stížnostech našich občanů se obec Kobeřice rozhodla tuto situaci ve 
spolupráci s obcí Štěpánkovice dořešit 

Prosíme všechny o respektování této nové situace 
a dodržování dopravních předpisů.



V  n a š í  o b c i  d o š l o  v  r á m c i 
rekonstrukce veřejného osvětlení 
ve středu obce také k výměně 
původních, zastaralých kovových 
sloupů za nové hliníkové. Sloupy 

jsou stejné jako na hřbitově a na 
cestě  směrem ke  hřb i tovu . 
V ý m ě n u  s l o u p ů  p r o v e d l i 
zaměstnanci obce.

Zaměstnanci obce provedli 
výměnu sloupů veřejného 
osvětlení ve středu obce
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Hlavní cenu J. M. Olbricha za 
rekonstrukci v letech 2018-
2019 získal Obecní dům 
Kobeřice

Spolek KRUH, který se věnuje 
propagaci architektury, ve spolupráci 
s  l o k á l n í m i  o r g a n i z a c e m i  a 
iniciativami připravil již desátý ročník 
celorepublikového festivalu s názvem 
Den architektury, který se uskutečnil 
ve dnech 1. – 7. října 2020. Do festivalu 
byla zapojená česká, moravská a 
s lovenská města  a  obce všech 
velikostí.

V  Opavě  proběhl  fest iva l  Den 
architektury ve dnech 2. – 4. října 
2020. Pro návštěvníky byl připraven 
bohatý program, který byl zahájen v 
pátek 2. října na Horním náměstí, 
před budovou obchodního domu 
Slezanka.
Během zahá jení  by ly  sp olkem 
ZaOpavu předány dvě hlavní ceny J. M. 
Olbr icha  za  rekonstrukce ,  jež 
proběhly v letech 2018-2019. Ve �nále 
loňského 13. ročníku bylo vybráno 
třináct nominací z celého okresu 
Opava. V odborné hodnotící komisi 
pro loňský rok byli následující členové 
poroty – Ing. arch. Zdeněk Lukeš – 
historik architektury, Ing. arch. Kamil 
Mrva – architekt, Ing. arch. Martin 
Rosa – architekt, Mgr. Martina 
Mertová – historička architektury, 
Muzeum umění Olomouc, MgA. 
Daniel Barták – designér a Ing. Venuše 
Drochytková –  bývalá  vedoucí 

Odborná porota udělila hlavní cenu 
Josefa Maria Olbricha loňského 
ročníku naší  obci  Kobeřice a 
autorům projektu: Ing. arch. Jiřímu 
Horákovi a Bc. Haně Staňkové 
/ARCHES, za rekonstrukci skeletu 
na Obecní dům.

Soutěže se mohla zúčastnit všechna 
města a obce, a to v kategoriích podle 
počtu obyvatel. Cílem celého projektu 
bylo zhodnotit komunikaci veřejných 
i n s t i t u c í ,  a  t o  z e j m é n a 
prostřednictvím sociálních sítí a 

tištěných periodik.

Obci Kobeřice byla nabídnuta účast v 
nové soutěži,  jejímž cílem bylo ocenit 
úřady, které přistupují aktivně ke 
komunikaci s občany. Obec Kobeřice získala "Zlatý lajk" za 

první místo za správu účtu na 
Fa c e b o o k u   a  t ř e t í  m í s t o  z a 
periodikum Kobeřické noviny, vše v 
okrese Opava.

Odborná porota se zaměřila  na různá 
kritéria, jako například gra�cké 
zpracování, obsah, rozmanitost textu 
nebo kvalitu fotogra�í. Hodnocení 
poroty, bodové i slovní, obdržel 
obecní úřad společně s certi�kátem o 
umístění.

Obec Kobeřice se v loňském 
roce zapojila do soutěže o 
nejlepší Radniční listy a účty 
na sociálních sítích

stavebního úřadu v Opavě. Odborná 
porota udělila hlavní cenu loňského 
ročníku obci Kobeřice a autorům 
projektu: Ing. arch. Jiřímu Horákovi a 
Bc. Haně Staňkové /ARCHES, za 
rekonstrukci skeletu na Obecní dům.
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Během dešťů při loňské povodni (ve 
dnech 13. – 14. října) pomohly 
poldry zabránit vylití vody z koryta 
našeho potoka.

3Oba poldry zadržely asi 35 000 m  
vody. Pro představu se jedná o kvádr o 
půdorysné ploše našeho fotbalového 

2hřiště (101x70=7070m ) a výšce cca 
5m! Kdyby se tato voda během dešťů 
dostala do potoka, zcela jistě by došlo 
také k vylití jeho vody z břehů, což se 
naštěstí nestalo také díky pravidelné 
údržbě koryta potoka.

Sbor dobrovolných hasičů z naší obce 
pomáhal v Kobeřicích s čerpáním 
vody ze sklepů, během vydatných 

dešťů, které zasáhly náš kraj v říjnu 
minulého roku.
Mimo naší obec byli hasiči pomáhat 
také v Hlučíně. Ve čtvrtek 15. října, od 
půlnoci do 5 hodin ráno, stavělo 
celkem patnáct jednotek hasičů 
protipovodňovou hráz na ulici Celní v 
Hlučíně. Naše CAS 32 Tatra dopravila 
při plnění protipovodňových vaků 
58 000 litrů vody. Všem pomáhajícím 
patří velký dík.

Poldry v Kobeřicích pomohly 
zabránit škodám na majetku 
během vytrvalých dešťů

Během povodní pomáhala 
také jednotka dobrovolných 
hasičů z Kobeřic

Celkem je/bylo tedy k dnešnímu dni 
(13.1.2021) aktuálně v Kobeřicích 461 osob, které již nákazu měly (nebo ještě mají) tj. cca 14% našich obyvatel, 359 osob tj. 
cca 11% již bylo vyléčeno (nákazou si prošly) a celkem 10 osob z Kobeřic na koronavirus (nebo s koronavirem) zemřelo. 
Aktuálně tedy máme k dnešnímu dni 92 aktivních případů. 

COVID 19 v Kobeřicích

V první vlně (od 1.3.2020 do 21.5.2020) 
jsme v Kobeřicích měli hlášeno 5 
případů Covid+, 3 lidé se vyléčili a 2 
bohužel zemřeli. V druhé a třetí vlně 
(od 24.8.2020 do 13.1.2021) jsme měli 
hlášeno dalších 456 případů Covid+, 
356 nově vyléčených a přibylo dalších 8 
zemřelých.

Dovolím si zde uvést malou statistiku, 
kde čerpám z dat a informací, které mi 
byly doručeny. Jedná se o statistiku, 
která nemusí být zcela přesná, ale od 
skutečnosti se příliš lišit nebude. 
Z dostupných údajů víme, že první 
zjištěný případ Coronaviru v ČR byl 
1.3.2020, v Kobeřicích pak 20.3.2020. 
Byli jsme tak první obec na Hlučínsku, 
která měla nahlášený potvrzený případ 
nákazy.

Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce
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„Všichni lidé mohou být tvými přáteli.
Musíš je především objevit kolem sebe, a pak hledej dobro v nich.“

Klub seniorů v Kobeřicích přeje
Všem seniorům obce, ale také ostatním občanům pevné zdraví, mnoho štěs�, 

spokojenos�, Boží požehnání a spoustu osobních i pracovních úspěchů
 v roce 2021.

Zároveň Klub seniorů děkuje radě obce a zastupitelstvu obce Kobeřice za 
podporu činnos� klubu v nelehkém roce 2020. Věříme ve spolupráci i v roce 
příš�m, do kterého přejeme hlavně pevné zdraví, osobní i rodinnou pohodu.

  KULTURA
Žehnání adventních věnců v kostele
Je-li adventní věnec požehnán, už to není jen krásná předvánoční 
výzdoba, ale spíše rodině připomíná, že do jejich domu přichází 
sám Bůh, a že všechno rozporuplné v každém jednotlivci i ve 
vzájemných vztazích znovu spojuje v jednotu. Také v našem 
kobeřickém kostele požehnal otec Marek Pawlicana první 
adventní neděli věnce farníků. Čtyři svíčky na věnci nejsou pouze 
symboly jednotlivých týdnů, ale představují i jisté vlastnosti. 
První svíce by nám měla přinášet mír, druhá víru, třetí lásku a při 
zapalování té poslední bychom měli cítit naději na novou lepší 
budoucnost. Adventní věnec má vždy tvar kruhu, tedy nemá 
začátek ani konec, a symbolizuje nekonečnost Boha, který je 
věčný. 

ZÁKLADNÍ A MATERSKÁ ŠKOLA

Krátce před Vánocemi zavítala 
paní knihovnice do družiny, aby 
dětem přiblížila historii Vánoc, 
zvyků a koled. Po krátkém 
přivítání si děti prohlédly knihy s 
vánoční tématikou a popovídaly 
si o tom, jak se doma připravují 
n a  n a d c h á z e j í c í  s v á t k y . 
Porovnaly vše s dobou našich 
předků, kdy dárky byly vzácností 
a o boty se dělily všechny děti v 

jedné domácnosti. Srovnaly 
dobroty na štědrovečerním stole 
a zjistily, kdy a kde se strojil první 
vánoční stromeček. Na závěr si 
m o h l y  v y r o b i t  a n d í l k a  z 
vyřazených knih, kterého si pak 
odnesly na památku domů. 
Poděkování patří pedagogickým 
pracovníkům družiny za pozvání 
a pomoc s výrobou andílků.

D o  d r u ž i n y  z a v í t a l y 
Vánoce

(dl)
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OBECNÍ KNIHOVNA

I v naší mateřské škole jsme po 
zahájení školního roku 2020/2021 
museli spoustu akcí a plánů, které 
jsme si připravovali s dětmi, omezit a 
redukovat do úplně jiného režimu, 
než jsme byli zvyklí. 

Adventní a předvánoční čas byl 
krásným pohlazením pro děti i 
dospělé v tomto nelehkém období. 
Díky našim sponzorům měly děti 
bohatou nadílku s mnoha pěknými 
dárky. 

Koukej, jak ten čas letí…
Každému letí a nám všem uletěl celý 
rok 2020. 

Do nového roku 2021 si přejme 
všichni hlavně zdraví pro nás i pro 
naše děti. Cílem nás v mateřské škole 
bude to, aby se tu dětem líbilo a aby 
zde byly šťastné a spokojené. 

Za KOLEKTIV MŠ KOBEŘICE 
p. uč. Marcela Harazimová

Přesto jsme s dětmi kouzlili  s 
p o d z i m e m  a ť  u ž  n á d h e r n ý m 
podzimním tvořením, hrátkami s 
přírodninami, návštěvou moštárny, a 
také procházkami do přírody jsme 
poznávali krásy okolí naší vesnice. 
V e  š k o l c e  p r o b ě h l a  u k á z k a 
CANISTERAPIE, ukázka činnosti 
MALÝ MULAŘ a ZDRAVOVĚDA. 
Snažili jsme se dětem vynahradit 
ostatní aktivity v rámci MŠ. Na 
zahradě mateřské školy na ulici 
Slezská proběhla celková renovace a 
rekonstrukce. Máme tady mnoho 
přírodních prvků, které děti budou 
využívat při pohybových aktivitách 

venku na čerstvém vzduchu.

Naši mateřskou školu, tak jako 
v š e c h n y  a  v š e c h n o  o s t a t n í , 
poznamenala epidemiologická 
situace COVID 19, kterou nikdo z nás 
nečekal a která vstoupila do našich 
každodenních dnů a životů.

Kobeřická 
knihovna 
jako jedna 
z  mála  v 
okolí vlast-
ní odděle-
ní s nábo-
ž e n s k o u 
l i t e r a t u-
rou ,  kte-
ro u  n á m 
d a ro v a l a 

místní farnost Kobeřice a která je 
neustále aktualizována. Duchovní 
literaturu si do Kobeřic jezdí půjčovat 
také čtenáři z okolních vesnic. Všech-
ny knihy byly v době, kdy byla knihov-
na uzavřena, podrobně označeny 
podle autorů pro lepší orientaci a 
snadnější vyhledávání.

Naši čtenáři mohli využívat v době 
koronavirových opatření knihovnic-
kého okýnka, které se nacházelo v 
zadním vchodu do knihovny, směrem 
od lékárny. Jsme rádi, že čtenáři těch-
to služeb využívají a literatura jim 
nejen chybí, ale také pomáhá překo-
návat toto nelehké období. Změny 
prosím sledujte jak na stránkách 
obce, tak na stránkách FB, v případě 
nejasností volejte na náš telefon 
777 743 049 nebo pište na mail: 
knihovna@koberice.cz.

V naší knihovně si můžete 
vybrat s bohaté nabídky nábo-
ženské literatury

Zároveň byly zakoupeny nové tituly 
nejen pro dospělé, ale také pro děti. 
Věříme, že si všechny nově zakoupe-
né knihy své čtenáře najdou.

K n i h o v n i c ké  o ké n ko  s e 
ujalo….
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Poděkování všem čtenářům a návštěvníkům knihovny

 aby člověk doslova roztál blahem. 

Vy všichni jste pro naši práci i pro nás osobně nepostradatelní.

Děkujeme Vám všem, kteří navštěvujete naši knihovnu a 

přejeme Vám v následujícím roce hodně zdraví, síly a rados�. 

Máme na mysli laskavé důchodce, kteří mají v sobě tolik 

moudra životem získaného, dospělé, kteří si najdou čas na 

četbu a nenechají se zahl�t technologiemi nebo vás mladé 

adolescenty, kteří nás dobíjíte svým elánem a upřímnos�. 

Nakonec nesmíme zapomenout ani na ty úplně nejmenší, u 

kterých bohatě stačí jeden úsměv,

V knihovně máme na prodej poslední kusy nové knihy regionální spisovatelky 
Anny Malchárkové. 
Cena knihy je 200,- Kč.

Mimo municipálních dějin obcí 
H l u č í n s k a  v z p o m e ň m e  t a k é 
p o p u l á r n í  O p a v s ko u  k ro n i k u 
l e t o p i s c e  1 9 .  s t o l e t í  E r a s m a 
Kreuzingera, kterou Plaček díky 
s v é m u  p ř e k l a d u  d o  č e š t i n y 
zpřístupni l  také š iroké vrstvě 
dnešních Opavanů, pro které mohl 
starš í  německý jazyk a  písmo 
představovat bariéru. Znalost cizích 
jazyků ostatně Plaček v posledních 
deset i let ích  využ íva l  také  př i 
přednáškové či pedagogické činnosti.

Z hlediska Plačkovy kariéry však byl 
podstatný zejména 1. prosinec 1970, 
od nějž zastával  post  ředitele 
někdejšího Slezského muzea. Z této 
pozice obhajoval zájmy instituce a 
je j ich zaměstnanců po zbytek 
předlistopadového období, tedy 
bezmála dvě desetiletí. Toto období se 
vyznačovalo z intenzivněním a 
všestranným rozvojem odborných a 
organizačních muzejních činností, v 
mnohém dalece přesahující rámec, 
který bychom předpokládali  u 
kulturní instituce normalizačního 
o b d o b í .  Z  č e t n ý c h  v ý d o b y t k ů 
Plačkovy éry instituce těžila i v období 
následujícím po jeho penzionování v 
roce 1990.
Následující dekády Plačkova života se 
nesly opět v duchu neutuchajících 
i n t e l e k t u á l n í c h  a k t i v i t , 
soustředěných zejména na regionální 
vlastivědu, konkrétně zejména 
výzkum dějin rodného Hlučínska.
Ze série několika desítek vědeckých 
studií, popularizačních článků a 
o d b o r n ý c h  k n i h  p ř i p o m e ň m e 
a lespoň faktogra�cky obsáhlé 

monogra�e dějiny obcí Dolního 
Benešova a Zábřehu, Ludgeřovic, 
Šilheřovic, Oldřišova, Markvartovic, 
Vřesiny, Darkovic, Velkých Hoštic a 
Kobeřic. Autor při jejich sepisování 
zužitkoval také svou zevrubnou 
znalost fondů muzejní sbírky a 
knihovny.

(Převzato ze stránek Slezského zemského 

muzea.)

O neutuchající autorově píli nejlépe 
svědčí, že poslední díl jeho obsáhlé 
hlučínské trilogie Prajzáci, mapující z 
hlediska syntézy vůbec poprvé dějiny 
tohoto rázovitého regionu, byl 
publikován v roce 2016. To by jistě 
nebylo možné bez obětavé pomoci 
Plačkovy manželky Magdy, která je 
rovněž spoluautorkou a lektorkou 
řady výše zmíněných knih.

Vilém Plaček se narodil 10. března 
1928 v Rovninách, v dnešní městské 
č á s t i  H l u č í n a .  P o  u k o n č e n í 
středoškolského vzdělání na opavské 
obchodní akademii byl přijat na 
právnickou fakultu Univerzity 
Karlovy. Srdce jej však již od mládí 
t á h l o  k  p o z n á n í  d ě j i n ,  a  t a k 
nepřekvapí, že zanedlouho přestoupil 
na fakultu �lozo�ckou, kde posléze 
studium historie a �lozo�e také 
zdárně dokončil.
Svou profesní kariéru zahájil v 
rodném Hlučíně, na epizodické 
působení v komunální politice 
navázal v roce 1959 postem ředitele 

hlučínské jedenáctiletky. Školu vedl 
až roku 1962, kdy přijal místo 
vědeckého pracovníka opavského 
Slezského ústavu Československé 
akademie věd.

Zemřel Vilém Plaček, bývalý ředitel 
Slezského muzea, autor známých 
knih „Prajzáci, aneb k osudům 
Hlučínska..“ a především naší 
knihy o Kobeřicích
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AGENTURA DOMA
O h l é d n u t í  z a  m i n u l ý m 
rokem…..

Na podzim jsme díky dotaci z MSK 
získali nové auto Fabia, takže jsme ve 
své práci zase o něco více mobilnější a 
pružnější. Také se podařilo v září 

instalovat do auta Ford Transit 
vestavbu, která slouží k převozu 
vozíčkářů, takže vám můžeme 
nabídnout i touto službu. Instalovaná 
vestavba byla dotovaná projektem 
ČEZu.

S přáním pokojných dní pracovníci 

DomA-domácí asistence

V rámci projektu „Pečujeme o 
pečující“ byla zřízena v červnu 2020 
podpůrná skupina pečujících osob. 
Naši pracovníci vám po domluvě 
o c h o t n ě  d o p o m o h o u  s v ý m i 
praktickými ukázkami(jak provádět 
polohování, hygienu, přesuny atd.), 
tak zkušenostmi i poradenstvím v 
péči o vašeho nemocného. 

Ve spolupráci s Obecním úřadem 
K o b e ř i c e  j s m e  z a v e d l i  n o v o u 
bezplatnou službu – nákup a dovoz 
nákupu do domácností lidem, kteří 
jsou v karanténě. Telefonní číslo, na 
které se můžete i nadále obracet v 
novém roce je 728 706 436.

Přicházíme ještě s malou nabídkou. 
V našem skladu se během našeho 
působení nashromáždily pomůcky 
pro inkontinentní nemocné – pleny a 
plenkové kalhotky. Pokud něco z 
tohoto sortimentu pro vašeho 
nemocného doma potřebujete, 
nebojte se nás kontaktovat na tel. 606 
168192. 

Loňský rok, který byl jistě plný 
krásných a pozitivních zážitků, ale i 
těžkých, překvapivých a náročných 
situací, opět utekl jako voda a 
vstupujeme do dalšího roku, možná 
někteří s troškou nejistoty, co další 
rok přinese…

Pokud budete potřebovat naši 
službu, nebojte se obrátit se na nás o 
pomoc.

V Kravařích jsme od září 2020 otevřeli 
v budově městského úřadu pobočku 
naší kanceláře, je otevřena každé 
pondělí v době od 14 do 17 hodin a 
středu v době od 9 do 11 hodin.

I naše terénní sociální služba DomA-
domácí asistence byla většinu 
loňského roku v plné zbroji s Vám 
jistě známým nepřítelem covidem.  
Bránili jsme se „zuby nehty“ jak 
o c h r a n n ý m i  p o m ů c k a m i ,  t a k 
neustálým dezin�kováním rukou, 
k a n c e l á ř e ,  a u t … ,  p o z d ě j i 
pravidelnými antigenními testy. Naši 
službu jsme několikrát na kratší 
období omezili, setkali jsme se však s 
v e l k ý m  p o c h o p e n í m  v š e c h 
uživatelů,a  jakmile  to s ituace 
d o v o l i l a ,  o p ě t  j s m e  s l u ž b u 
uskutečňovali dle původních plánů. 
Prožili jsme jeden z nejnáročnějších 
roků působení služby, ale nechme teď 
vše těžké stranou a chceme vás 

seznámit s tím, co se nám podařilo a 
za co jsme moc rádi… 

Jménem celé naší organizace DomA-
domácí asistence Vám přejeme v 
novém roce hlavně pevné zdraví, 
radost a lásku do každé vaší rodiny a 
sílu zvládat všechno, co nadcházející 
rok přinese. 

SPOLKY A ORGANIZACE
Spolková činnost - Sbor 
dobrovolných hasičů 
Kobeřice
Po organizování veteránské soutěže v 
naší obci se situace ve společnosti 
natolik zkomplikovala, že byly od 
druhé poloviny září zrušeny všechny 
soutěže a jiné společensko-kulturní 
hasičské akce. Členové se jen velmi 
výjimečně potkávali v prostorách 
hasičského domu při schůzích 
výboru. Loňský rok se zapíše do 
historie hasičů jako velmi netradiční 
z a s a ž e n ý  c e l o s v ě t o v o u 
koronavirovou situací. Když se 

podíváme zpátky na rok 2020, 
nebudeme mít v archivech zapsáno 
mnoho aktivit v rámci spolkové 
činnosti, přesto nám tento rok 
zůstane zapsán v paměti. Důležité je 
ovšem zůstat zdravý a rozhodně 
nepodceňovat situaci ve společnosti. 
Konec roku se tak stal okamžikem 
plánování akcí pro nový rok a je 
otázkou, jestli opět nezůstanou různé 
akce napsány jen na papíře. Plánů pro 
tento rok máme opět poměrně 
hodně. Chceme organizovat v letních 
měsících soutěže, tentokrát jiného 
charakteru než byla veteránská liga, 
a pak již snad bude prostor pro 

prezentaci opravené stříkačky DS16 z 
roku 1936. Máme mnoho aktivních 
soutěžních družstev od žáků až po 
veterány a pevně věříme, že tento rok 
již bude více příležitostí své znalosti 
prodat při  různých soutěžích, 
protože tyto soutěže jsou takovým 
kořením hasičské činnosti.

Členové zásahové jednotky řešili 
několik méně závažných událostí v 
naší obci, i když jedna událost 
zpočátku vypadala velmi dramaticky. 
Jednalo se o poměrně rychle rostoucí 
hladinu obecního potoku z důvodu 

Z činnosti zásahové jednotky
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 Pavel Bernard, 

starosta SDH Kobeřice

trvalých několikadenních dešťů. 
Nakonec až na pár mírně zatopených 
sklepů jsme nemuseli řešit závažnější 
potíže a to zejména díky záchytu 
vody na dvou poldrech, kde jsme tak 
m o h l i  v i d ě t  j e j i c h  h i s to r i c ké 
maximum za dobu jejich existence. V 
jiných obcích již situace nevypadala 
moc příznivě a mnoho hasičských 
jednotek mělo plné ruce práce s 
odčerpáním vody ve sklepích. I naše 
jednotka tak vyjížděla na pomoc 
okolním obcím. Týden po této 

události jsme měli organizovat 
zkoušku hasičských stříkaček z 
okolních 9 obcí ,  ale z důvodu 
omezeného pohybu osob jsme tuto 
zkoušku nakonec provedli jen s 
našimi stroji. A tak jsme „na kačáku“ 
vyzkoušeli i dostřik z proudnice na 
střeše naší velkoobjemové cisterny 
Tatra. Zbytek roku 2020 byl již v 
poklidném tempu a jednotka řešila 
jen místní události v obci. Na podzim 
jsme provedli ořez a kácení stromů, 
které také zasahovaly do elektrického 

vedení. Dále jsme čerpali a čistili 
studnu s pitnou vodou pod „Padělky“. 
Bohužel na stále podmáčeném 
terénu naše hasičské auto Scania 
zapadlo a s jeho vytažením nám 
muselo pomoci druhé vozidlo Tatra. 
V l istopadu a prosinci členové 
jednotky provedli údržbu našich aut a 
dalších strojů, ať jsme připraveni na 
p ř í p a d n é  u d á l o s t i  v  z i m n í c h 
měsících, i když si sami přejeme, ať 
nemusíme nic závažného řešit.
Výbor Sboru dobrovolných hasičů 
děkuje všem svým členům a dále 
příznivcům, partnerům a sponzorům 
za podporu a spolupráci v roce 2020 a 
přeje vám všem stále pevné zdraví a 
úspěšný nový rok 2021.

Členové svazu zahrádkářů se 
zapojili do úpravy zeleně 
v okolí hřbitova
Každá zeleň potřebuje pro svůj růst a 
v ý v o j  k v a l i t n ě  p r o v á d ě n o u 
pravidelnou údržbu. Rostliny se bez 
pravidelné péče neobejdou a díky ní si 
zajistí vyšší estetickou hodnotu, 
dobrý zdravotní stav a odolnost vůči 
nepříznivým vlivům. Na podzim 
rostliny navíc natahují mízu zpátky 
do kořenů, a pokud nejsou ostříhány, 
mohou některé z nich i uhynout. 
Proto se členové Českého svazu 
zahrádkářů pustili do podzimní 
úpravy kolem hřbitova. Jednalo se 

h lavně  o  s t ř íhán í 
živého plotu před 
hřbitovem a kolem 
chodníků směrem 
d o l ů  k  h a s i č s k é 
zbrojnici. Velký dík 
patří všem členům 
svazu zahrádkářů z 
Kobeřic za aktivní 
účast při podzimní 
brigádě. 
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SPORT

Hodně psychických a fyzických sil 
přeje TJ Sokol Kobeřice. 

C o v i d - 1 9  o p ě t  n a r u š i l 
sportovní dění!

J a k  s e  b u d e  s i t u a c e  o h l e d n ě 
pandemie vyvíjet v novém roce 2021 
nelze předpovídat. Zda-lise vůbec 
obnoví a dohrají fotbalové soutěže či 
budeme moci si zahrát volejbal, 
nohejbal, tenis nebo provádět jinou 
aktivitu, jde v současné nejisté době 
jen těžce odhadnout. Jistotou je 
zrušení prvního ze tří podniků 
kobeřických běhů, a to Zimního běhu 
Kobeřicemi, který se měl konat 
3. ledna 2021. O osudu dalších dvou 
podniků se rozhodne v průběhu roku.

Stejně jako na jaře 2020 tak i 
podzimní sportovní dění výrazně 
ovlivnila současná pandemie Covid-
1 9 .  B ě h e m  p o d z i m u  d o š l o  k 
přerušení veškerého amatérského 
sp ortování .  By ly  p ozastaveny 
rozběhlé soutěže všech fotbalových 
mužstev a neuskutečnil se ani 
tradiční říjnový běh Kobeřický 
půlmaraton. Ani členové ostatních 
o d d í l ů  s e  n e m o h l i  s c h á z e t  k 
pravidelným tréninkům vlivem 
vládních restrikcí.

Věříme, že současná nejistá doba brzy 

pomine a budeme se moci co nejdříve 
plnohodnotně vrátit k běžnému 
životu a k našemu milovanému 
sportu! 

2. Dostál      17 let   Zlín

Mikuláš Kubný si  odbyl 
ligovou premiéru v dresu 
Opavy!
V 16 letech a 3 měsících se stal 
nejmladším brankářem v historii 
samostatné české fotbalové ligy! Řeč 
je o odchovanci kobeřického fotbalu 
Mikuláši Kubném, který si ve středu 
16. Prosince2020 v dresu SFC Opava 
odbyl svou prvoligovou premiéru v 
utkání na hřišti Slovanu Liberec. 
Vlivem pozitivních testů na Covid -19 

u všech tří brankářů Opavy byl trenér 
Radoslav Kováč nucen povolat teprve 
šestnáctiletého mladšího dorostence 
z Kobeřic. Ten se mu v utkání odvděčil 
bravurním výkonem, i tak porážce 
svého týmu 0:2 nezabránil.
M i k u l á š i  v e l m i  g r a t u l u j e m e 
k takovémuto úspěchu a přejeme, 
aby nezůstalo u tohoto jednoho 
startu a v budoucnu přibyly další 
ligové starty! Mikuláši bravo, ať se 
daří!

Nejmladší ligoví brankáři:
1. Kubný     16 let   Opava

6. Markovič    18 let   Slavia

3. Čech         17 let   Blšany

TJ Sokol Kobeřice

4. Maršálek   17 let  Blašany
5. Skácel        17 let   Olomouc
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Aktuálně má Rehabilitační asistence 
14 zaměstnanců – 12 rehabilitačních 
a s i s te n t ů  o b o r u  f y z i o te ra p i e 
aergoterapie a 2 garanty, kteří pracují 
formou DPP. Asistenti mají povinnost 
účastnit se minimálně dvou školení 
za rok, které jsou podstatné pro jejich 
r o z v o j .  Š ko l e n í  p r o b í h a j í  v e 
zdravotnickém zařízení ve Frýdku-
Místku, konkrétně v organizaci 
FyzioBeskyd a nebo pod vedením 
dvou garantů, kteří si pro ně připraví 
školení vlastní.

V souvislosti s nouzovou situací 
způsobenou virem COVID-19, měla 
aktivita v průběhu loňského roku 
několikrát pozastavený provoz, což 
znemožnilo uskutečnit nábor nových 
Rehabilitačních asistentů, který vždy 
probíhá na Ostravské univerzitě u 
druhých a třetích ročníků již výše 
zmíněných oborů. Aktivita byla 
pozastavena v období od 13. 3. 2020 
do 7. 5. 2020. Po rozvolnění opatření 
byla opět aktivita zprovozněna. 
Asistenti museli dodržovat přísná 
nařízení – museli rehabilitovat v 
rouškách a rukavicích, aby nedošlo k 
ohrožení zdraví klientů. Jelikož se na 

podzim opět situace spojená s tímto 
virem zhoršila, aktivita musela být 
znovu pozastavena, a to od 23. 9. 2020 
do teď (prozatím do 30. 11. 2020). 

Služba RESPIT poskytuje terénní a 
ambulantní odlehčovací službu u dětí 
a mladých lidí ve věku od 1 roku do 35 
let se zdravotním postižením, aby 
p o d p o r o v a l a  o d p o č i n e k  a 
sebereal izaci  pečuj íc ích osob. 
Odlehčení a odpočinek pečujícím 
osobám nabízí prostřednictvím 
krátkodobé občasné asistence u jejich 
dětí se zdravotním postižením, podle 
jejich okamžitých potřeb, tak aby si 
mohli odpočinout, vyřídit si potřebné 
záležitosti, mít čas pro sebe a nabrat 
potřebné síly. 

Služba RESPIT podporuje u dětí a 
m l a d ý c h  l i d í  s e  z d r a v o t n í m 
postižením takový způsob života, 
který je srovnatelný se životem jejich 
vrstevníků.

Od ledna do září 2020 však i s tímto 
omezeným provozem poskytli naši 
rehabilitační asistenti celkem 332 
hodin rehabilitační asistence 15 
dětem a mladým lidem se zdravotním 
postižením.

Přímou obslužnou péči zajišťuje u 
uživatelů v letošním roce 11 asistentů 
odlehčovací služby. Doprovázejí 
uživatele do zájmových kroužků, na 
kulturní a sportovní aktivity a 
napomáhají tak k jejich integraci. 
Asistent podporuje svěřeného 
u ž i v a t e l e  s l u ž b y  p ř i  r o z v o j i 
k o m u n i k a c e ,  p ř i  s o c i á l n í m 
začleňování, při sebeobslužných 
č i n n o s t e c h  a  v o l n o č a s o v ý c h 
aktivitách. Doba poskytování služby 
je vždy individuálně dohodnuta dle 
potřeb pečující osoby.  Vedení služby 
a koordinaci chodu služby zajišťuje 
vedoucí služby za pomoci zástupce 
(sociální pracovnice). Podílejí se na 

Aktivita rehabilitační asistence je 
poskytována dětem a mladým lidem 
ve věku od 7 do 35 let se závažným 
tělesným postižením nebo závažným 
tělesným postižením v kombinaci s 
j iným postižením. Pravidelnou 
rehabilitační asistenci vykonávají 
studenti oboru fyzioterapie nebo 
ergoterapie, kteří jsou pod dohledem 
odborných garantů. Aktivita je 
poskytována každému klientovi 
individuálně na základě konkrétního 
r e h a b i l i t a č n í h o  k a t a l o g u s 
p o d r o b n ý m i  p o s t u p y 
fyzioterapeutem doporučených 
cvičení, který je následně rozšiřován 
dle pravidelných konzultací asistenta 
s  garantem.  Tento  kata lo g  je 
každému klientovi vytvářen tzv. „na 
míru“.  

dobu ,,COVIDOVOU''…

Ambulantní forma je poskytovaná v 
zázemí aktivity ve Středisku VÝZVA v 
areálu Syllabova 19, v Ostravě – 
V í t k o v i c í c h ,  k d e  j e  k  t o m u 
přizpůsobena rehabilitační místnost 
se speciálními pomůckami, kterou 
můžou klienti s asistenty po domluvě 
využít .  Forma terénní  naopak 

probíhá v přirozeném prostředí 
kl ienta,  což je  vnímáno velmi 
pozitivně z toho důvodu, že klient 
nemusí nikam dojíždět a rodina se tak 
o nic nemusí starat. Asistent dle 
domluvy s klientem jezdí cvičit přímo 
k němu domů. 

Sociální služby a poskytované 
aktivity Střediska VÝZVA pro 
obyvatele obce Kobeřice

Cílem Rehabilitační asistence je 
zlepšit nebo udržet zdravotní stav 
klienta, zlepšovat tak jeho celkovou 
zdravotn í  i  f yz ickou  kondic i . 
Rehabilitační asistence probíhá 
formou ambulantní a terénní. 

„ mám čas … a mé dítě je v dobrých 
rukou…“ odlehčovací služba RESPIT 

CO jsme za loňský rok prožili?  
Aneb zvládli jsme a také dále 
překonáváme

„ c v i č í m ,  a b y c h  b y l … “   
REHABILITAČNÍ ASISTENCE
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Od ledna do října 2020 poskytli 
sociální  pracovníci  a asistenti 
odlehčovací služby 27 uživatelům a 
jejich pečujícím rodinámcelkem 928 
hodin odlehčovací služby.

Poradna RODINNÉHO 
PRŮVODCE se ř ídí 
zásadami individuálního přístupu, 
diskrétnosti a možnosti zůstat v 
anonymitě.

„nejsme na to sami…“ odborné 
sociální poradenství RODINNÝ 
PRŮVODCE

RODINNÝ PRŮVODCE poskytuje 
odborné sociální poradenství v 
oblastech týkajících se života se 
zdravotním postižením (dávky pro 
osoby se zdravotním postižením, 
průkazy OZP, příspěvek na péči, 
invalidní důchody, svéprávnost, 
získávání kompenzačních pomůcek 
ze zdravotního pojištění, nadací, 
v z d ě l á v á n í  a  i n k l u z e  o s o b  s e 
zdravotním postižením, apod.).

RODINNÝ PRŮVODCE poskytuje 
bezplatně a anonymně odborné 
sociální poradenství a podporu, při 
řešení obtížné životní situace dětem 
a  mladým l idem do 35  let  se 
zdravotním postižením, jej ich 
rodinám a osobám pečujícím. Kromě 
poskytování odborného sociálního 
poradenství v oblasti  sociální, 
vzdělávání žáků se speciálními 
vzdělávacími potřebami, platné 
legislativy, zdravotnických systémů, 
kompenzačních, rehabilitačních a 
didaktických pomůcek se zaměřuje 
na podporu a pomoc při orientaci v 

těžké životní situaci, 
poskytuje zázemí a 
prostor pro setkávání 
p e č u j í c í c h  o s o b  a 
v ý m ě n u  j e j i c h 
zkušeností, podporuje 
jej ich vzdělávání a 
seberealizaci. 

v e d e n í  s l u ž b y ,  d i s p e č i n k u , 
monitoringu asistence, kontaktu s 
uživateli služby, práci s asistenty a na 
zajištění potřebného vzdělávání 
asistentů.
Také naši službu zasáhla nouzová 
situace v souvislosti s šířením 
onemocnění COVID-19. V březnu a 
d u b n u  l o ň s k é h o  r o k u  j s m e 
poskytovali službu ve sníženém 
rozsahu v důsledku snížené poptávky 
po poskytované službě. V průběhu 
května se již poptávka uživatelů po 
službě postupně obnovovala, v 
současnosti již asistenti poskytují 
odlehčovací  s lužbu v  běžném 
rozsahu podle aktuálních potřeb 
uživatelů služby. Vedoucí služby a 
sociální pracovnice mimo běžnou 
operativu distribuují potřebné 
ochranné pomůcky, textilní roušky, 
jednorázové roušky,  rukavice, 
des infekční  ge ly  a  des infekc i 
asistentům odlehčovací služby 
(pracovníkům v sociálních službách).

Služba poskytuje informace o 
navazujících službách a pomáhá je 
také  zprostředkovat. Službu zajišťují 
2 pracovnice poradny za podpory 
odborných lektorů.
K dnešnímu dni služba RODINNÝ 
P R Ů V O D C E  p o s k y t l a 
prostřednictvím poradenství 172 
ro dičům a  je j i ch  dětem 1079 
intervencí  a   253  kontaktů  a 
zorganizovala 8 setkání skupin 
rodičů.

Pomáhá při  uplatňování  práv, 
oprávněných zájmů a při obstarávání 
osobních záležitostí  (námitky, 
odvolání, doprovody při jednání, 
a p o d . ) .  N a b í z í  ko n z u l ta c e  ke 
kompenzačním, rehabilitačním a 
speciálním sportovním pomůckám 
pro osoby se zdravotním postižením 

a možnosti aktivního využití volného 
času pro rodiny se  zdravotně 
p o s t i ž e n ý m  č l e n e m .  N a b í z í 
tematická setkávání pečujících jako 
možnost získávání dovedností ke 
zvládání životní situace, podporuje 
tak vzdělávání  a  sebereal izaci 
pečujících osob. Zprostředkovává 
informace prostřednictvím knihovny 
s odbornou literaturou.
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NÁVRAT DO MINULOSTI NAŠÍ OBCE

Vraťme se k potoku. Vzhledu obce a 
jejímu rozšiřování vadil tok podél 
silnice na Osmilánech. V letech 1969 – 
1971 došlo proto k odklonění toku do 
prostoru luk na Sedliskách a na ulici 
Osmilány vznikl na místě původního 
toku chodník a zmizely všechny 
mosty vedoucí do jednotlivých 
usedlostí na pravé straně potoka. 
Zmizel také silniční most u kříže na 
začátku Dubové ulice.

V souvislosti se změnami terénu 
uvnitř obce, kdy byly postupně 
zaváženy louky nejprve domovním 
o d p a d e m  a  p o té  s k r ý v ko v ý m 
materiálem z lomu, změnil i potok 
svůj vzhled. Koryto bylo vydlážděno a 
upraven byl také pro�l okolního 
terénu. Tyto úpravy umožnily novou 
bytovou výstavbu a vznikla zástavba 
druhé strany ulic Olšina Dolní a 
Nádražní. Vznikly také úplně nové 
ulice: Sokolská, U Bílé Vody a Nová. 

Snahy o regulaci potoka, úpravy 
vodního toku a využití vody v potoce 
sahají do hluboké minulosti.
Již od 17.století se datuje vznik 
Bendova mlýna a další dva mlýny 
v Kobeřicích nejsou o mnoho mladší.

3.část

Hned za tímto třetím mlýnem 
opouští potok ČR. V úseku mezi 
Stiborzycemi a Sudicemi se nacházel 
ještě čtvrtý mlýn. Dodnes je místo 
nazýváno U mlýna. Na polských 
mapách je potok označován jako 

Biala woda.
Další změny čekaly potok po uzavření 
m l ý n ů .  N e j d ř í v e ,  v  5 0 . l e t e c h 
dvacátého století, ukončily činnost 
Bendův a Grittnerův mlýn. Čujkův 
mlýn pracoval až do roku 1964, kdy 
byl určen jako záložní mlýn pro 
O p a v s ké  m l ý n y  a  v y v l a s t n ě n . 
Majitelům byl navrácen až v restituci 
v roce 1990. V té době už neexistovaly 
náhony a mlýn, přestože je dosud 
udržován, nemá přítok vody. Jako 
památka je v dobrém stavu.

Největší změny čekaly potok v 
posledním úseku svého toku v 
Kobeřicích. Za Osmilány se potok 
stáčel do luk pod písčitými svahy a 
pískovnami. V tomto prostoru, jak 

v íme,  vznik l  sádrovcový  lom. 
Začátkem padesátých let 20.století se 
s o n d o v á n í m  z j i s t i l o  ro z s á h l é 
naleziště sádrovce a začalo se s 
těžbou. Nejdříve hlubinnou. Netrvalo 
dlouho a hlubinnou těžbu bylo nutno 
opustit, neboť důlní zařízení ničil 
tekutý písek. Bylo rozhodnuto otevřít 
povrchový lom. Se skrývkami zeminy 
se začalo v roce 1960. Zasypalo se 
Slané – jáma po vytěženém čediči 
(cestářský kámen) zatopená vodou. 
Po jejím zaplnění se pokračovalo se 
závozem travnatých břehů směrem 
ke státní hranici s Polskem. Dnes se 
tomu zalesněnému místu říká „Na 
odvalu“. Zemina ze skrývek se vozila 
také do vesnice k úpravám terénu. 
Prostorem určeným jako místo těžby 
protékal potok, proto bylo nutné jeho 
tok přenést mimo těžební prostor. 
Přesouvání toku bylo provedeno 
celkem třikrát. Poprvé před začátkem 
těžby v roce 1962 (důl byl otevřen v 
roce 1963) a poslední úpravy toku se 
prováděly v letech 1991 – 1992. V 
letech 1974 – 1975 bylo vybudováno 
odkaliště důlních vod, tak zvaný 
„Balaton“ a potok byl narovnán, takže 
teče po pravé straně odkaliště. Dříve 
tekl kolem mokré louky (Střibnikova 
louka) zleva, jak dodnes dokazují 
staré mohutné vrby rostoucí po levé 
straně Balatonu.

Také silnice mohla být rozšířena a 
současně narovnána. Most přes 
potok byl přemístěn do současného 
místa, tj. posunut asi o 50m ven 
z vesnice směrem na Rohov. 

Každý vodní mlýn potřeboval pro 
správnou činnost dostatečný a 
p ra v i d e l n ý  p ř í s u n  v o d y.  To to 
zajišťoval náhon vedený od zdroje, 
většinou od potoka nebo pramene, 
regulovaný stavidlem (opustou). 
Čujkův mlýn využíval také rybník Stav 
jako zásobárnu vody. Stav byl napájen 
vodou pomocí náhonu od pramene u 
dnešního hřiště TJ .  Z rybníka 
vyúsťoval další náhon, kterým tekla 
voda podél ulice Mlýnské až ke mlýnu. 
Mlynář měl takzvané „vodní právo“, 
které mu dovolovalo stavět náhon, 
regulovat vodní tok a využívat vodu k 
práci. Mlynář si tedy řídil přítok vody 
podle potřeby a při vysokém stavu 
pouštěl vodu do potoka. Bendův mlýn 
využíval vodu ze dvou zdrojů: 
náhonem z Bílé vody (stavidlo – 
opusta bylo v lukách v Zákruhu) a z 
pramene Liderbaška. Mlýn ještě stojí, 
nemá však náhon ani mlýnské kolo. 
Střibnikův (později Grittnerův) mlýn 
používal vodu Bílého potoka a z 
přítoku pramenícího v Hněvošickém 
háji. Zbytky náhonu jsou dodnes 
patrné v prostoru za odkalištěm 
důlních vod zvaném Balaton. Ze 
samotného mlýna se do dneška nic 
nezachovalo.

Potok se dá celkem snadno přemístit, 
nesmí však dojít k potopě. Potom se 
voda žene „po paměti“ svým starým, 
už neexistujícím korytem, a my se 
nestačíme divit.
Přestože byl potok Bílá voda tolikrát 
vystaven násilí ze strany člověka, 
přece můžeme i dnes najít krásná 
zákoutí na březích potoka nebo v jeho 
blízkém okolí. Od Svobody teče potok 
pod písčitými svahy porostlými 
malými remízky. Tvoří je ostrůvkovitě 
rozmístěné skupiny stromů a keřů, 

Potok v Kobeřicích, aneb 
trocha zeměpisu



Za vesnicí nad sádrovcovým lomem 
se nachází travnatý svah vypásaný 
ovcemi a kozami. Toto místo bylo 
ochránci přírody označeno jako 

„Motýlí stráně“ a vyhlášeno jako 
cenná lokalita. Svah je prohříván 
sluncem, a proto se zde vyskytuje 
teplomilná vegetace, která hostí 
nejbohatší populaci denních motýlů 
na Hlučínsku. Bylo napočítáno 32 
druhů. Kromě motýlů jsou zde 
čmeláci, včely samotářky, luční a 
polní ptáci. Od roku 2007 je lokalita 
kosena a tak zbavena nežádoucí 

vegetace (nepůvodní střemchy 
pozdní), která louky zarůstala. Od 
roku 2015 svahy vypásají ovce a kozy. 
O lokalitu se stará Semix Pluso spol. 
s r. o., která pečuje také o mnoho 
d a l š í c h  l o k a l i t  n a  O p a v s k u  a 
Olomoucku.

ź Vzpomínky pamětníků

ź Staré fotogra�e zapůjčila Irena 
Prašivková 

Marie Kubánková

Chraňme přírodu pro budoucnost.

ź Časopis Hlučínsko 1/2018

které svými kořeny zpevňují půdu a 
tím chrání svahy před erozí. Tato 
oblast byla vyhlášena jako významný 
krajinný prvek a nesmí se zde kácet 
dřeviny, může se provádět jen 
průklest.

Zdroj: 
ź Kroniky
ź Historické mapy z let 1937, 1946, 

1960, 1977

Pramen Liderbaška u Bendova mlýna a zbytky náhonu u Grittnerova mlýna

 Nabízíme k nahlédnutí studii rekonstrukce požární nádrže „Kačáku“ a jeho okolí. 

Architektonická studie revitalizace požární nádrže a okolí v Kobeřicích

Zastupitelstvo obce vybralo k dalšímu řešení variantu č. 1 s úpravou parkoviště dle varianty č.2. Občané budou o dalších 
postupech průběžně informování.

Architektonická studie varianta č. 1

Architektonická studie varianta č. 2

Periodický �sk územního samosprávného celku. Kobeřické noviny vydává Obecní úřad Kobeřice, Hlučínská 888, 747 27 Kobeřice, 
IČO: 00300241, www.koberice.cz, e-mail: urad@koberice.cz. Náklad 900 ks. Evidenční číslo MK ČR E 13076. Autor snímků: Local Tv Kobeřice, 

OÚ Kobeřice. Příspěvky neprochází odbornou jazykovou úpravou.


